
Datum van indiening: 29 november 2023 

 

Vraag om uitleg van mevrouw Lotte Stoops aan mevrouw Ans Persoons, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Brusselse jeugdhuizen 

___________________________________________________________________________ 

 

Mevrouw het collegelid, 

 

We weten allemaal dat Brussel veeleer méér jeugdhuizen nodig heeft dan minder. Vele 

problematieken in de publieke ruimte worden toegeschreven aan het feit dat dat 

jeugdmiddenveld te weinig ontwikkeld is. Jongeren kunnen er zichzelf zijn en dat is belangrijk 

voor de vorming van hun identiteit. Het is een leerschool in samenwerken, groepsdynamiek 

aanvoelen, events organiseren. Ze kunnen er fouten maken, maar ook verantwoordelijkheid 

nemen. Dat we na de problemen van jeugdhuis De Schakel in Sint-Lambrechts-Woluwe, door 

een beslissing van een gemeentelijk bestuur om het huurcontract op te zeggen, Tongeluk in 

Ganshoren dreigen te verliezen, is bitter. 
 

De VGC wil net meer ontspanningsruimten aan Nederlandstalige jongeren bieden. Brussel is 

wat we delen, en ik zou graag weten wat me met onze jongeren al dan niet willen delen. De 

jeugd in Ganshoren heeft een jeugdhuis nodig. De jeugd van Brussel heeft meer jeugdhuizen 

nodig. Dus mijn vragen zijn toekomst- en oplossingsgericht. 

 

Wat moet er gebeuren om dit jeugdhuis te houden, en de oprichting van nieuwe jeugdhuizen te 

stimuleren? 
 

Specifiek voor Tongeluk. Bevoegd CD&V schepen van Ganshoren geeft aan dat de problemen 

in het jeugdhuis al lang aanslepen en dat er in het verleden verschillende vergaderingen werden 

georganiseerd met de betrokken partijen, zoals de VGC, Entree, het kabinet van de Vlaamse 

minister van Jeugd en de jongeren zelf. Volgens koepelorganisatie Entree was een deel van het 

probleem dat er geen directe lijn is tussen de jongeren die in het jeugdhuis dingen organiseren, 

en de buurtbewoners. 

 

Heeft u deelgenomen aan de vergaderingen waarvan melding? Hoe komt het dat er niet tot een 

vergelijk gekomen is? Staan er nieuwe vergaderingen ook met de jeugd en de buurt op stapel 

om de verloren linken terug aan te halen? 
 

“In het Brussels jeugdwerk hebben we ankerplekken nodig voor kinderen en jongeren, zoals 

jeugdhuizen en werkingen met maatschappelijke kwetsbare jongeren. Elk heeft zijn eigen 

publiek, zijn eigen dynamiek, zijn eigen locatie. Tegelijk veranderen buurten en verschuiven 

noden. Deze legislatuur willen we tijd nemen om samen met de actoren te bekijken hoe hun 

impact binnen het leven van kinderen en jongeren nog straffer kan.” 

 

Welke acties heeft u hiervoor ondernomen deze legislatuur? 

 

“We gaan verder op zoek naar mogelijkheden binnen het VGC-patrimonium en kijken naar 

andere opties zoals 22 leegstaande panden die kunnen worden ingevuld of opengesteld als 

speelruimte. We stemmen af met de andere overheden in het kader van delen van ruimte.” 

 



Zijn leegstaande panden deze legislatuur kunnen opengesteld worden voor de Brusselse jeugd? 

Heeft u met andere overheden samengezeten om ruimte delen? Misschien in het kader van de 

“broedplekken”? 

 

De coördinator van Entree sprak over de ‘Macht van de Klacht’. Bestaande feestplekken zouden 

moeten beschermd kunnen worden, zodat de minste klacht niet leidt tot een sluiting. 

 

Wat heeft u reeds met die oproep gedaan? 

 


